
 

P R O T O K Ó Ł   N R    32/2017 

  z  XXXII  sesji Rady Gminy Rytwiany odbytej w dniu  30 czerwca 2017 r.   

 w  siedzibie Urzędu Gminy  w Rytwianach. 

 

 

I. Obecni na sesji: 

  

1/  Radni według załączonej listy obecności    

2/  Grzegorz  Forkasiewicz - Wójt Gminy Rytwiany 

3/  Sekretarz Gminy – Marianna Stryszowska 

4/  Mirosława Szewczyk - Skarbnik Gminy Rytwiany 

5/  Sołtysi według załączonej listy obecności. 

 

II. Przebieg obrad: 

 

Obrady sesji trwały od godz. 8:05 do godz.  9:15. 

Obecnych 13 radnych. Nieobecni radni:  Jacek Pytko, Jan Tałaj.  

 

 

 

Pkt 1     

Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski otworzył obrady XXXII sesji Rady 

Gminy, powitał wszystkich zebranych, stwierdził obecność 13 radnych, a 

następnie przeczytał porządek obrad sesji: 



 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 

2. Zatwierdzenie protokołu z sesji nr XXXI. 

3. Odczytanie protokołu z posiedzenia komisji. 

4. Informacja Wójta o pracy pomiędzy sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany 

na lata 2017-2027. 

6. Podjęcie uchwały w /s zmiany w budżecie gminy na 2017 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie ołtarza  

i malowidła ściennego w Kaplicy w Szczece. 

8. Interpelacje i wolne wnioski. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie 13 głosami, w obecności 13 

radnych na sali obrad podczas głosowania. 

 

Pkt 2 

 

Zatwierdzenie protokołu z sesji nr XXXI. 
 

Protokół z sesji nr XXXI został zatwierdzony bez uwag 13 głosami. 

 

Radna Mieczysława Sikora zapytała „dlaczego w porządku obrad nie ma punktu 

dotyczącego przystanków”.  Wójt odpowiedział, że nie było mowy o tym, że  ten 

temat ma być w porządku obrad tej sesji,  jeszcze jest czas. Radna Mieczysława 

Sikora wyjaśniła, że chodzi o to, aby od września  były uwzględnione  wnioski 

mieszkańców dotyczące sieci przystanków. 

 

Pkt 3 

Odczytanie protokołu z posiedzenia komisji. 
 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Lokalnego Irena Pogorzelska na prośbę 

Przewodniczącego Rady Gminy Jerzego Gwizdowskiego odczytała   protokół  



z posiedzenia komisji odbytego w dniu 30 maja 2017 r. (II posiedzenie 

wyjazdowe w sprawie przeglądu dróg gminnych, powiatowych i rowów 

przydrożnych). 

Wójt odnosząc się do zapisów w protokole odnośnie dróg do remontu 

powiedział, że  w  nawierzchni drogi  Wiśniówka – Strzegomek nie ma dziur. 

Radny Artur Dzieciuch wyraził zastrzeżenia do remontu drogi ul. Rytwiańska. 

Zapytał kto  był wykonawcą. Wójt odpowiedział, że wykonawcą było 

Przedsiębiorstwo Robót Drogowych i poinformował, że droga ta jest do 

poprawki. 

Radny Artur Dzieciuch zasugerował aby zwrócić uwagę na likwidację wzniesień 

spowodowanych korzeniami drzew, a także zgłosił dziury w nawierzchni ulicy 

Rytwiańskiej w pobliżu posesji P. Bojarskiego. 

 

 

Pkt 4 

 

Informacja Wójta o pracy pomiędzy sesjami. 
 
Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował Radę  o pracy Urzędu w okresie 
między sesjami, a mianowicie o: 
 
- unieważnieniu przetargu na wykonanie dokumentacji technicznej na budowę 

hali sportowej w Rytwianach. Przetarg unieważniono z powodu zbyt wysokich 

cen proponowanych przez oferentów. 

- podpisanej umowie na montaż przydomowych oczyszczalni ścieków. Będzie 

zbierana opłata od mieszkańców jako udział własny w inwestycji. Kilka osób 

zgłosiło rezygnację z udziału w inwestycji, 

- potwierdzonych środkach ze Starostwa na budowę wodociągu w Sichowie i 

zakup kontenerów KP 7, 



- otrzymanym dofinansowaniu z Krajowego systemu ratowniczo gaśniczego na 

przeprowadzenie prac remontowych w strażnicach OSP. Udział własny Gminy 

wynosi 30 tys. złotych,  Komenda  Wojewódzka  Straży daje 29 tys. złotych, 

- podejmowanych negocjacjach w sprawie zakupu lekkiego samochodu 

bojowego dla OSP Tuklęcz, 

-  odzyskanych środkach finansowych z vat (z inwestycji kanalizacji). Środki te  

można przeznaczyć na budowę oczyszczalni ścieków. Inwestycja mogłaby być 

zakończona do maja 2018 roku. Po zakończeniu inwestycji i zapłaceniu 

wykonawcy można  by wnioskować o  refundację. 

 

 

Pkt 5 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Rytwiany na lata 2017-2027. 
 

Zmiany w Wieloletniej prognozie Finansowej Gminy Rytwiany przedstawiła 

Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk. 

Zmiany w WPF spowodowane są  otrzymaniem  5 000 zł dotacji celowej z 

Powiatu na zakup sprzętu ratowniczo – gaśniczego, zwiększeniem  o 10 000 zł 

dochodów  pochodzących z  odsetek,  otrzymaniem  z Powiatu 39 478,46 zł 

dotacji  na budowę wodociągu w Sichowie Dużym oraz  40 500 zł na zakup 

kontenerów KP7. 

Pytań i dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy  Jerzy Gwizdowski  odczytał projekt uchwały i 

poddał pod głosowanie. Uchwała nr XXXII/169/2017 w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rytwiany na lata 2017 – 2027 została 



podjęta jednogłośnie 13 głosami. Podczas głosowania obecnych było 13 

radnych. 

 

 

 

Pkt  6 

 

Podjęcie uchwały w /s zmiany w budżecie gminy na 2017 rok. 
 

Zmiany  w budżecie gminy przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk. 

Zmiany  w budżecie są konsekwencją  wprowadzonych zmian w WPF. Dokonuje 

się:  

- zwiększenia w planie dochodów i wydatków na kwotę 94 978,46 złotych 

(dotacja celowa otrzymana z Powiatu na budowę wodociągu w Sichowie Dużym 

i zakup kontenerów KP7, wpływy z odsetek, przyznanie dotacji z budżetu gminy  

na dofinansowanie prac remontowych i konserwatorskich obiektów 

zabytkowych – Kaplica w Szczece),  

- zmiany w planie  wydatków  na kwotę 12 500 złotych (min.  udział własny do 

zadania zakup kontenerów  KP 7). 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz dodał, że  Gmina zakupi  10 kontenerów KP7 na 

wymianę starych zużytych  (przy cmentarzach, szkołach, remizach). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski przeczytał treść uchwały i poddał 

pod głosowanie.  Uchwała nr XXXII/170/2017  w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2017 rok została podjęta jednogłośnie 13 głosami. Podczas głosowania 

obecnych było 13 radnych. 

 



Pkt 7 

 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie ołtarza  

i malowidła ściennego w Kaplicy w Szczece. 

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztof Janik  przedstawił prośbę 

Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Marcina w Połańcu  o dofinansowanie prac 

konserwatorskich zabytku jakim jest kamienny ołtarz wraz z malowidłem 

ściennym w kaplicy pw. Ukrzyżowanego Zbawiciela w miejscowości Szczeka. 

Parafia uzyskała dotację celową od Świętokrzyskiego Konserwatora Zabytków w 

kwocie 15 000złotych. Zgodnie z opracowanym kosztorysem całkowity koszt 

prac to kwota 35 653,50 złotych. 

Radna Zofia Mazanka zapytała jaki jest wkład mieszkańców. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz powiedział, że Gmina ma obowiązek  wspierać 

remonty obiektów zabytkowych. 

Radny  miejscowości Szczeka Krzysztof Janik  poinformował, że od 2006 roku 

mieszkańcy zebrali  i przeznaczyli na kaplicę około 80 000 złotych plus  

wykonywanie różnych prac we własnym zakresie. 

Radna Mieczysława Sikora zapytała skąd weźmiemy środki, bo na drogę Glinik w 

Kłodzie nie ma pieniędzy. 

Radny Krzysztof Janik wyjaśnił, że obowiązkiem Gminy jest ochrona substancji 

zabytkowej. Konserwator zabytków dał 15 000 złotych. 

Radna Mieczysława Sikora stwierdziła, że ksiądz Dyrektor w Klasztorze świetnie 

radzi sobie bez pomocy Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski przeczytał treść uchwały i poddał 

pod głosowanie. Uchwała nr XXXII/171/2017 w sprawie przyznania dotacji na 



prace konserwatorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków została 

podjęta 12 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw”. W głosowaniu brało udział 13 

radnych. Rada Gminy przyznała dotację na prace konserwatorskie w kwocie 

10 000 złotych. 

 

Pkt 8 

Interpelacje i wolne wnioski. 
 
W interpelacjach i wolnych wnioskach głos zabrali: 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski poinformował radnych  

o planowanej na dzień 7 lipca 2017 r. akcji pobierania krwi w Rytwianach, z 

prośbą o rozpropagowanie akcji  oraz o pikniku dla dzieci organizowanym w 

niedzielę przez Klub Sportowy Baszta. 

- Radna Zofia Mazanka- w sprawie zwiększenia patroli policji  na drodze  „przez 

lipki” w Sichowie. W późnych godzinach wieczornych urządzane są tam wyścigi 

samochodowe. 

- Radna Irena Pogorzelska za pośrednictwem radnych prosi o kontakt  sołtysów, 

koła gospodyń wiejskich, mieszkańców gminy, chętnych do współpracy   

w związku z zamiarem opracowania broszury na temat tradycyjnych potraw.  

- Radny Wiesław Skład zapytał jakie  kwoty podali oferenci na budowę hali. 

Wójt odpowiedział, że przetarg był na opracowanie projektu dokumentacji 

technicznej, a kwoty około 165 – 166 tys. złotych. 

- Radna Irena Pogorzelska w sprawie  systematycznego wykaszania poboczy przy 

drogach gminnych  i powiatowych. 

- Sołtys z Niedziałek  Andrzej Bąk w sprawach: przejazdu przez rzekę: 

zabezpieczenia rowu w Niedziałkach poprzez wyłożenie płytami;  ustawienia 

lustra w Niedziałkach przy wyjeździe z drogi powiatowej na drogę wojewódzką. 



Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział: w sprawie przejazdu przez rzekę  - 

Gmina nie ma podstawy prawnej do budowy, naprawy przejazdu przez rzekę. 

Zasugerował, aby mieszkańcy w czynie społecznym wykonali niezbędne prace; 

Płyty na wyłożenie rowu zakupiono i na ile pozwolą środki finansowe to Gmina  

wyłoży rów płytami; w sprawie umieszczenia lustra przy drodze – należy złożyć 

wniosek do Zarządu Dróg Powiatowych. 

- Radny Artur Dzieciuch w sprawie zobowiązania właściciela posesji przy drodze 

powiatowej w Strzegomku (przy zakręcie) do wycięcia zarośli, które utrudniają 

widoczność użytkownikom drogi. 

- Radny  Lech Kędzierski – w sprawach:  podlewania trawników i upraw  wodą z 

sieci przez niektórych mieszkańców ulicy Niwy w Rytwianach. Jest podejrzenie, 

że woda do podlewania pobierana jest poza licznikami; uzyskania informacji 

kiedy planowane jest położenie asfaltu na ulicy Pałacowej – do ulicy Radziwiłła. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że pracownicy sprawdzą czy takie 

sytuacje mają miejsce; w sprawie asfaltu – obecnie nie ma środków 

finansowych na położenia asfaltu. Droga ta nie kwalifikuje się jako 

powodziówka. 

- Radna Marzena Kalek w sprawach: dziury w drodze w Sydzynie,  uzyskania 

informacji czy będzie poszerzana droga powiatowa w Sichowie Małym. 

Mieszkańcy zamiast poszerzenia drogi  chcą aby ułożyć chodnik. 

Wójt odpowiedział, że nie wie nic o poszerzeniu drogi. Zapewne Zarząd Dróg 

odtwarza pas drogowy pod przyszłe inwestycje. 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poprosił radnych i sołtysów o zmobilizowanie 

mieszkańców gminy do oczyszczania z chwastów chodników przylegających do 

posesji. Chodniki są zaniedbane. 

 



 

 

Pkt 9 

 
Zamknięcie obrad sesji. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski podziękował wszystkim za udział 

i zamknął obrady XXXII sesji Rady Gminy Rytwiany. 

 

Prot. U. Marczewska                                               Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                           Jerzy  Gwizdowski 

 

 

 


